
Zakariás: a fontos célokért félre kell tenni a pártpolitikát

2013. 11. 13.

A  megvalósult  erdélyi  magyar  akcióegység  a  legfontosabb  eredménye  a  Székelyek  Nagy
Menetelésének – jelentette ki Zakariás Zoltán, a Néppárt alelnöke egy kolozsvári vitafórumon.

„A  Székelyek  Nagy  Menetelése  nagyon  fontos  állomás  volt,  de  ne  felejtsük  el,  hogy  ez  egy
1992-ben  kezdődött  folyamat  állomása,  amely  az  Októberi  nyilatkozattal  kezdődött,  amikor  a
magyarság képviseletének a politikája elindult az autonómia kivívása felé” – fejtette ki Zakariás
Zoltán, az Erdélyi Magyar Néppárt alelnöke kedd este a kolozsvári lutheránus püspökség Reményik
Sándor  Galériájában  tartott  Továbbmenetelés,  a  magyar  összefogás  esélyei  és  kihívásai  a
Székelyek Nagy Menetelése után című vitafórumon.

Csinta Samu, Zakariás Zoltán

A beszélgetésen részt vett Izsák Balázs, a Székely Nemzeti Tanács elnöke, Kovács Péter, az RMDSZ
főtitkára  és  Biró  Zsolt,  a  Magyar  Polgári  Párt  elnöke.  A  vitát  Csinta  Samu,  az  Erdélyi  Napló
főszerkesztője moderálta.

Zakariás  rámutatott,  hogy  2003-ig  nem történt  nagy  lépés  az  autonómia  ügyében,  viszont  a
folyamat lendületet kapott, amikor az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács és a Székely Nemzeti Tanács,
amelyek  felvállalták  az  autonómia  ügyének  képviseletét,  új  lépéseket  tettek,  például
törvénytervezeteket nyújtottak be. „Logikus,  hogy a parlamentarizmus útján próbáljuk elérni  a



célokat, hiszen törvény kell, valamilyen formában szentesíteni kell a demokráciában a helyzetet” –
fejtette ki a Néppárt alelnöke, kiegészítve, hogy ha ez az út nem működik, akkor más eszközökhöz
kell  folyamodni,  ilyenek  a  közvetlen  demokrácia  eszközei,  amelyek  a  népakarat  felmutatását
célozzák. Zakariás hozzátette, hogy a Székelyek Nagy Menetelése az ilyen eszközök bevetésének
eddigi  legnagyobb  állomása  volt,  de  emlékeztetett,  hogy  a  március  10-i  marosvásárhelyi
autonómia-tüntetésnek is ugyanilyen fontos helye van ebben a folyamatban.

Zakariás figyelmeztetett: nem kell túlságosan euforikusan kezelni a Székelyek Nagy Menetelése
utáni hangulatot, viszont rámutatott, hogy megvalósult egy akcióegység és felhívta a figyelmet,
hogy a közös nemzeti ügyek és kérdések képviseletében a cél a fontos, és ha felismeri mindenki,
hogy a fontos célok érdekében félre kell tenni a pártpolitikai vitákat, akkor ezt az utat kell folytatni.

Kovács Péter, Biró Zsolt, Izsák Balázs, Csinta Samu, Zakariás Zoltán

Biró Zsolt megjegyzésére és Csinta Samu moderátor kérdésére válaszolva Zakariás tisztázta, hogy
a Néppárt szimpatizánsai nem csak Maksán voltak jelen, a Néppárt által toborzott személyek több
helyszínen vettek részt a menetelésen. „Semmi probléma nincs abban, hogy egy párt a politikai
keretprogramjával  összhangban  az  autonómia  ügye  mellé  áll  és  azt  képviseli,  azt  képviseli
mindennapjaiban, azt képviseli a logójával és arculatával”– fogalmazott Zakariás Zoltán.

Az RMDSZ készülő autonómiatervezetével kapcsolatosan felhívta a figyelmet, hogy Borbély László,
a szövetség politikai alelnöke többször, nyomatékosan kijelentette, hogy bevonják a többi pártot a
munka folyamatába, a javaslatokat jó néven veszik, ezért meglepő, hogy a közvita előtt az RMDSZ
egyedül akarja a tervezetet kidolgozni. Zakariás felhívta a figyelmet arra is, hogy a Székely Nemzeti
Tanácsnak már van egy ilyen tervezete és egyszerűbb lenne abból  kiindulni.  Egyetértett  Biró
Zsolttal abban, hogy a közvitára bocsátás előtt jobb lenne, ha szakmabeliek, szakértők átnéznék a
tervezetet. „A Néppárt szívesen részt vesz a folyamatban, konstruktívan hozzá tudnának szólni
azok, akik részt vettek a 2004-ben benyújtott tervezett kidolgozásában” – tette hozzá Zakariás.

A  Székelyek Nagy Menetelésén született  kiáltványt  hivatalosan is  benyújtanák a  kormánynak,
megerősítve  a  márciusi  kiáltványt,  amelyre  a  román politikum eddig  nem válaszolt.  Zakariás
hozzátette,  hogy  nem szabad  enyhíteni  a  közakarat  felmutatásán,  csak  akcióegységgel  lehet
eredményt  elérni.  Kiegészítette,  hogy  a  román  politikummal,  román  partnerekkel  érdemi
párbeszédet kell kialakítani az autonómia támogatásában. A Néppárt alelnöke felhívta a figyelmet
az  Autonómia  és  regionalizmus  –  az  évtized  kihívása  című  kétnyelvű  szakmai  konferenciára,
amelyet az EMNT és a Bálványos Intézet szervez Sepsiszentgyörgyön november 16-án román és



magyar politikusok és szakértők részvételével.
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